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Separace odpadů – II. kolo

 

Vážení spoluobčané,
 
jak už jsme vás informovali v předešlém 
roce, obec získala z programu životního 
prostředí dotaci na nákup nádob pro tří-
dění odpadu. Byl to zdlouhavý proces. Žá-
dost jsme podali na podzim v roce 2017 
a teprve koncem roku 2018 dorazilo na 
obec oficiální potvrzení podpoření našeho 
projektu a mohlo se přejít k výběrovému 
řízení dodavatelské firmy. Projekt byl vy-
soutěžen za konečnou cenu 651 343,- Kč. 
Výše dotace z evropských fondů je 85 % 
z celkových způsobilých výdajů. Nyní již 
máme všech 7 kontejnerů na naše svozo-
vé auto, 2 kontejnery na kovy, jeden kon-
tejner na nápojové kartony a 200 žlutých 
popelnic na plasty do domácností. Právě  
o tyto popelnice se měli občané hlásit už 
dopředu.  V tento okamžik je evidováno 
126 domácností s žádosti o přidělení zmí-
něné popelnice, 74 kusů je ještě k dispozi-
ci. Popelnice budou přidělovány na základě 
podepsané smlouvy mezi obcí a občanem  
a každé popelnici bude přidělen čárový 
kód, pomocí kterého by měla následně 
svozová firma evidovat počet vývozů (dů-
kaz o tom, zda domácnost třídí či nikoli). 
Vývoz by měl prozatím probíhat jednou 
měsíčně a to tak, že lidé přistaví popel-
nici k cestě stejně jako komunální odpad. 
Popelnice se po skončení udržitelnosti do-

tace (cca 5 let) stává majetkem občana. 
Z organizačních důvodů rozveze popelni-
ce mezi občany obec. Všechny smlouvy 
by měly být podepsány do konce červen-
ce a výdej musí být hotov do konce srpna. 
V okamžiku, kdy budou připraveny smlou-
vy, vyzveme občany pomocí rozhlasu, 
facebooku a ostatních sdělovacích kanálů 
k podpisům.

Cílem projektu je zvýšení třídění odpadů 
a tím zmenšení ekologických dopadů na 
přírodu. Dle nám známých informací by 
měly obce do konce roku 2021 dosáhnout 
třídění odpadů až na 55 % z celkového 
objemu/hmotnosti komunálního odpadu. 
V současnosti jsme přibližně na 23 %. 
Obce, které toho nedosáhnou se dočkají 
zdražení likvidace odpadů, a to s každo-
ročním citelným navýšením (nařízení vů-

V rámci vyhlášené dotační výzvy Zlínským 
krajem RP17-19 „Podpora usměrňování 
odtoku a vsakování v rámci lesních cest  
a pozemků určených pro plnění funkce 
lesa“ podala obec v roce 2018 žádost 
o dotaci na opravu několika problémo-

bec nepočítá s variantou zavedení záloho-
vaných plastových obalů). Aktuálně obec 
platí za likvidaci komunálního odpadu cca 
1700,- Kč za tunu, tedy na jednoho obča-
na při ceně 400,- Kč za odpady má každý 
občan právo na likvidaci cca 165 kg ko-
munálního odpadu za rok. Skutečnost je 
taková, že na občana vychází cca 377 kg 
komunálního odpadu a k tomu dalších cca 
107 kg vytříděného odpadu.

Ing. Roman Matušů, starosta

Odvodnění lesní cesty Hradilovka

Spolufi nancováno Evropskou unií – Fondem soudržnosti 
v rámci Operačního programu Životní prostředí.

vých míst lesní cesty „Hradilovka“. Roz-
počtovaná cena připraveného projektu je 

148 946,- Kč a kraj se na ni bude podílet 
téměř 70 %. Projekt bude realizován bě-
hem letních prázdnin.

Ing. Roman Matušů  
starosta
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Z jednání Zastupitelstva obce Všemina

15. 04. 2019
● ZO schválilo nákup pozemku č. 2346/5  
o výměře 88 m2 a 1326/10 o výměře 19 m2 
v k.ú. Všemina.
● ZO schválilo návrh na vyvěšení záměru 
o směně pozemků p.č. 498/2 o celkové vý-
měře 6 m2 v k.ú. Všemina v majetku Obce 
Všemina za pozemek p.č. 2327/20 o celko-
vé výměře 809 m2 v k.ú. Všemina.
● ZO schválilo žádost o finanční příspěvek 
ve výši 926,- Kč na pletení obvazů pro cha-
ritativní činnost.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
45 000,- Kč pro SDH Všemina z Programu 
č. 1 pro poskytování dotací z rozpočtu obce 
Všemina spolkům a místním organizacím.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
10 000,- Kč Českému svazu včelařů z.s. 
z Programu č.1 pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Všemina.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
45 000,- Kč Mysliveckému spolku Všemi-
na z Programu č. 1 pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Všemina.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
45 000,- Kč pro TJ Sokol Všemina z.s. 
z Programu č. 1 pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Všemina.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
49 000,- Kč Římskokatolické církvi Všemi-
na z Programu č. 1 pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Všemina.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
5 000,- Kč Dětskému domovu a Základní 
škole Vizovice.
● ZO zamítlo žádost o finanční podporu 
oprav na hradě Lukov.
● ZO zamítlo žádost o finanční příspěvek 
pro Dotek z.ú. Vizovice.
● ZO zamítlo žádost Sociálních služeb 
města Kroměříž o poskytnutí dotace  
ve výši 8 360,- Kč.
● ZO zamítlo žádost o finanční příspě-
vek na podporu sociálních služeb Centra  
pro zdravotně postižené Zlínského kraje, 
o.p.s.
● ZO schválilo žádost o finanční podporu 
5 000,- Kč na uhrazení zdravotní služby  
pro akci Cyklobrána do prázdnin.
● ZO vyslovuje souhlas s kladným výsled-
kem hospodaření obce a schvaluje závě-
rečný účet obce za rok 2018 a to bez vý-
hrad.
● ZO schvaluje závěrku a výsledek hospo-
daření obce za rok 2018.
● ZO schvaluje účetní závěrku a výsledek 
hospodaření ZŠ a MŠ Všemina za rok 
2018.
● ZO schvaluje rozpočtové  opatření č. 2.

● ZO schválilo žádosti o povolení k užívá-
ní obslužné komunikace Všemina – Koliba  
za účelem testování závodních vozů na rok 
2019.
● ZO schvaluje složení Jednotky sbo-
ru dobrovolných hasičů obce Všemina  
pro rok 2019.
● ZO schvaluje složení povodňové komise 
obce Všemina.
● ZO schvaluje zahájení výběrového řízení 
na nákup obecního traktoru.
● ZO schválilo návrh smlouvy o zřízení 
věcného břemene – služebnosti na zřízení, 
umístění a provozování vodovodního řádu  
a dále vstup a vjezd na zatěžovaný poze-
mek v souvislosti s údržbou a opravami vo-
dovodního řádu.
● ZO schválilo zprávu o systému náležité 
péče hospodářského subjektu Obce Vše-
mina uvádějícího poprvé na vnitřní trh dře-
vo vytěžené v lesích hospodářského sub-
jektu.
● ZO schválilo rozhodnutí o provozování 
vodovodu pro veřejnou potřebu „Všemina 
vodovod-majetek obce Všemina“ společ-
ností VaK Vsetín a vytvoření pachtovní 
smlouvy pro určení podmínek provozování 
vodovodu v majetku obce Všemina.
● ZO schvaluje vklad zbytkového vodohos-
podářského majetku Sdružení obcí Syrá-
kov do společnosti Vak Vsetín.
● ZO schválilo výběr cenové nabídky  
na nátěr střechy dolního obchodu Enapo.
● ZO schválilo smlouvu o poskytnutí 
kombinované dotace obcím pro jednotky 
dobrovolných hasičů obci Zlínského kraje 
z Fondu Zlínského kraje.
● ZO schvaluje podání žádosti na vstup  
do sdružení obcí Mikroregionu Vsetínsko.
● ZO schvaluje návrh na vytvoření projek-
tové dokumentace na stavbu cyklostezky 
kolem přehrady Všemina.
● ZO schvaluje vytvoření projektové doku-
mentace pro budoucí stavbu rozhledny.
● ZO schvaluje smlouvu o podmínkách  
a právu provést stavbu „Všemina – kanali-
zace jednotná, horní konec obce“.
● ZO schválilo zrušení lampy veřejného 
osvětlení na pozemku parc. č. 115/2.
● ZO schválilo přesunutí řešení investič-
ních záměrů TJ Sokol Všemina na říjnové 
zasedání zastupitelstva.

20. 05. 2019
● ZO schválilo návrh na vytvoření smlou-
vy na směnu pozemků p.č. 498/2 o celko-
vé výměře 6 m2 v k.ú. Všemina v majetku 
obce Všemina za pozemek p.č. 2327/20  
o celkové výměře 809 m2 v k.ú. Všemina.

● ZO schválilo podání návrhu na vytvoření 
věcného břemene chůze a jízdy na komu-
nikaci na pozemcích parc. č. 1977/2, 326 
a 1987/5 a v případě souhlasu schválit ze-
mědělskou stavbu s úpravou odvodu deš-
ťové vody.
● ZO zamítlo žádost o podporu provozu 
Linky bezpečí, z.s.
● ZO zamítlo žádost o finanční dar Asoci-
aci rodičů a přátel zdravotně postižených 
dětí V ČR z.s., Prostějov.
● ZO schválilo poskytnutí dotace  
15 000,- Kč pro ČČK Všemina z Programu 
č. 1 pro poskytnutí dotací z rozpočtu obce 
Všemina.
● ZO schvaluje smlouvu o poskytnutí dota-
ce č. D/1337/2019/ŽPZE. Podpora usměr-
ňování odtoku a vsakování vody v rámci 
lesních cest, evidovaného pod registrač-
ním číslem žádosti o poskytnutí dotace 
RP17-19/043.
● ZO schvaluje návrh na podání trestní-
ho oznámení na neznámého pachatele  
ve věci nelegálního driftingu na parkovišti 
u „Šemíka“.
● ZO schválilo smlouvu o výpůjčce týkající 
se bezplatného užívání žlutých popelnic na 
plastový odpad v rámci dotace „Řešení se-
parovaných odpadu v obci Všemina“.
● ZO schválilo dohodu o ukončení plat-
nosti smluv o provozování vodního díla  
č. 13/OST/ZL/2019 od SmVaK Ostrava.
● ZO schválilo návrh na zahájení výběro-
vého řízení pro výběr firmy na opravu fasá-
dy dolního obchodu. 
Více informací najdete na:

www.obecvsemina.cz

Úmrtí:

Matušů František
Brlicová Eva

Valová Stanislava

Čest jejich památce!

Jana Sedláčková, matrikářka

Svoz odpadů 2019
Plasty: 1. 7., 29. 7., 26. 8., 23. 9., 

21. 10., 18. 11., 16. 12.
Provozní doba sběrného dvora: 

Červenec: zavřeno
Srpen: 2. 8. a 3. 8.
Září: 6. 9. a 7. 9.

Pátek: 14:00 - 17:00
Sobota: 8:00 - 12:00

Matrika 2. čtvrtletí 2019

http://www.obecvsemina.cz/
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Pro náš sbor je jaro obdobím bohatým  
na soutěže, tréninky a kulturní akce a vel-
mi rádi bychom vás chtěli s děním u nás 
ve sboru seznámit. 

Začneme v měsíci dubnu účastí naše-
ho sboru na tradiční pouti sv. Floria-
na na sv. Hostýně. Letos již 25. pouť 
hasičských sborů proběhla v sobotu  
27. 4. 2019 za větrného  jarního počasí  
a za hojné účasti sborů z celé Moravy,  
ale i Čech a dalších zemí. Plný autobus 
vypravený z naší obce je důstojnou repre-
zentací na této velké akci. 

V úterý 30. 4. po návratu z pouti, násle-
dovala příprava a stavění Májky na far-
ním hřišti. Letos vydržela déle - bohužel 
dva dny před kácením šla opět díky ne-
nechavcům předčasně k zemi. To nás ne-
odradilo, zkušenosti máme a tak v neděli 
26. 5. 2019 jsme ji postavili znovu a akce 
Kácení Májky, na kterou byli zváni všichni 
občané, pak proběhla v příjemné odpole-
dní atmosféře na farním hřišti. Připraveno 
bylo posezení s pohoštěním pro všechny 
příchozí zdarma, které šlo nákladem obce 
Všemina. Na místě je poděkování všem, 
kteří akci připravili a všem, kteří nám při-
spěli na mladé hasiče. 

Na jaře jsme se účastnili i různých dal-
ších akcí. Nejprve v sobotu 13. 4. 2019 to 
byla celorepubliková akce Ukliďme Čes-
ko, kdy jsme s dalšími složkami uklízeli 
problémová místa v katastru naší obce. 
Dále se naše družstva žáků účastnila Dne 
první pomoci ve Slušovicích v sobotu  
20. 4. 2019. Naši mladí hasiči měli příleži-
tost se seznámit se zásadami první pomo-
ci, záchranářskou technikou a dalšími za-
jímavými věcmi. V sobotu 5. 5. 2019 jsme 

navštívili sousední sbor SDH Slušovice, 
který slavil 135. výročí založení sboru. 
Vypomáhali jsme rovněž KRPŠ Všemina 
v neděli 2. 6. 2019 na Pohádkovém lese, 
kde jsme zajistili jedno stanoviště a kom-
pletní organizaci dopravy a parkování. 

Požární sport: duben byl měsícem, kdy 
byly zahájeny intenzivní tréninky všech 
našich družstev. V dubnu 27. 4. 2019  
to byla první pohárová soutěž v Trnavě, 
kde se účastnila družstva našich žáků: 
mladší i starší shodně brali 8 místo ze 14 
účastnických družstev v každé z kategorií. 
V květnu nás pak čekala obvyklá série sou-
těží požárního sportu. Družstvo mladších  
a starších žáků se ve dnech 17. - 18. 5. 
2019 zúčastnilo jarního kola Hry Pla-
men v Otrokovicích. Mladší žáci skončili 
na krásném 11. místě a družstvo starších 
žáků na výborném 6. místě! Vzhledem 
k velké konkurenci se jedná u obou druž-
stvech i jednotlivců o výborné výsledky  
a je důležité, že naši mladí hasiči získávají 
cenné zkušenosti v tak velké konkurenci! 
Naši mladým hasičům fandíme a děkuje-
me za jejich nasazení. Rovněž děkujeme 
vedoucím mládeže za mnohdy náročné 
organizační zabezpečení.  

V sobotu 25. 5. 2019 na hřišti v Trna-
vě proběhlo 1. kolo soutěže požárního 
sportu 11. okrsku. Ze Všeminy se zú-
častnilo družstvo mužů, družstvo mlad-
ších a starších žáků a družstvo žen. Nej-
lépe se umístilo naše družstvo žen, které 
ve své kategorii zvítězilo! Družstva star-
ších žáků byla vypravena hned dvě: druž-
stvo A skončilo na 9. místě a družstvo B  
na 11. místě. Mladší žáci získali pěkné 
6. místo. Družstvo mužů skončilo rovněž 
na velmi dobrém 5. místě. Všem závodí-

cím hasičům gratulujeme a děkujeme za 
reprezentaci našeho sboru! Okresní kolo 
pož.sportu a další pohárové soutěže nás 
čekají až po závěrce a výsledky proto při-
neseme v podzimním zpravodaji.  Zde pa-
tří poděkování firmě PARTR, která finanč-
ně přispěla na nové překážky pro trénink 
požárního sportu – děkujeme!

Velkou kulturní akcí, na kterou vás chce-
me spolu s OÚ Všemina a TJ Sokol 
Všemina pozvat, je další ročník Vše-
minských slavností, který proběhne 
v sobotu 3. 8. 2019 na místním hřišti.  
O detailním programu budete informováni 
prostřednictvím plakátů, obecního rozhla-
su a webových stránek obce. Udělejte si 
čas a dojděte strávit příjemný letní čas, 
nudit se určitě nebudete.

Otevírá se prázdninová sezóna, během 
které se otevírá moře možností, jak strá-
vit toto příjemné roční období. Tímto vám 
přejeme do pohodových letních dnů, 
abyste si užili krásný čas dovolených, od-
počinuli si a načerpali čerstvých sil. A když 
oheň ve volné přírodě, tak na bezpečném 
tábořišti.

Za SDH Všemina 
Pavel Šustáček

SDH Všemina

Pohádkový les pod hlavičkou KRPŠ Všemina na výbornou!
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Hurá na prázdniny!

Konečně nastal čas, na který jsme  
se všichni moc těšili - konec školního 
roku. Jsme o rok starší, „vyspělejší“. Než 
se rozejdeme na prázdniny, tak se krát-
ce poohlédneme po akcích, kterých jsme  
se zúčastnili od minulého čísla zpravodaje.

V měsíci dubnu proběhly na škole projek-
ty Den Země a Třídění odpadu. V rámci 
projektu Den Země se žáci seznámili for-
mou besedy s podmínkami života na Zemi  
a ochranou životního prostředí. V průbě-
hu projektu zpracovávali pracovní listy  
a vytvořili celkový výstup z projektu ve 
skupinách. V rámci projektu Třídění od-
padu jsme navštívili firmu PARTR, kde si 
žáci mohli prohlédnout zpracování kovo-
vého odpadu. Po exkurzi pak zpracováva-
li poznatky, které získali od vedení firmy 
PARTR a také své vědomosti, které získali 
ve výuce. 

V tomto měsíci taky proběhl projektový 
den Noc s Andersenem, kde paní učitel-
ky připravily s paní knihovnicí ze Vsetína 
besedu o Andersenovi, žáci se seznámili 
s dílem autora a ve skupinách vypracová-
vali připravené úkoly. Na závěr dne byla 
připravena pro odvážlivce stezka odvahy 
ve škole a spaní, na což se žáci vždy vel-
mi těší.

V projektových dnech žáci pracují na ur-
čitém tématu, ale řeší úkoly v jednotlivých 
předmětech – zápisy na dané téma v čes-
kém jazyce, výpočty v matematice, vyhle-
dávání informací na internetu.

V dubnu proběhl také zápis do 1. roční-
ku, kde bylo přijato celkem 13 žáků, ne-
byl udělen žádný odklad školní docházky. 
Celkem tedy do 1. třídy ve školním roce 
2019/2020 nastoupí 13 žáků. 

V měsíci květnu proběhla beseda Zdra-
vá pětka. Při besedě se žáci seznámili  
se správným stravováním, tj. jíst pravidel-
ně 5x denně a myslet na dostatek ovoce 
a zeleniny. Tuto akci každoročně zajišťuje 
firma Albert a je pro děti zdarma. Při be-
sedě mají žáci také ochutnávku zdravé 
stravy.

V tomto měsíci proběhl také zápis do ma-
teřské školy, kde bylo přijato 13 dětí, popr-
vé po dlouhých letech se podařilo vyhovět 
všem zájemcům o místo v mateřské škole.
Poslední květnový den se konečně vyča-
silo a děti z mateřské školy mohly se vy-

dat hledat poklad. Po celodenním hledání 
byly rády, že se uvelebily na lehátkách  
a usnuly.

Při Základní škole Všemina je zřízena 
pobočka Základní umělecké školy Zlín. 
Vyučuje se zde hra na flétnu, hra na kla-
vír, hra na housle. V příštím roce bychom 
chtěli otevřít taky zpěv, uvidíme, zda bude 
zájem dostatečný, abychom mohli ote-
vřít další obor. V červnu žáci a vyučující 
Základní umělecké školy Zlín připravili  
pro své spolužáky koncert. Vystoupili žáci, 
kteří navštěvují hru na klavír, hru na hous-
le a hru na flétnu. Přejeme dětem, aby  
se jim dařilo i v příštím školním roce  
a třeba se někdy dočkáme i založení nové 
kapely ve Všemině.

11. června žáci zá-
kladní školy navštívi-
li spolu s vyučujícími 
Technické muzeum 
v Ostravě a muzeum 
hraček. 

18. června paní uči-
telky z mateřské ško-
ly naplánovaly výlet 
předškolních dětí  
do KOVOZOO Staré 
Město jako rozlou-
čení s mateřskou 
školou. Paní učitelky  
se spolu s dětmi vy-
daly autobusem a 
ze Zlína pak vlakem, 
což bylo pro děti asi-
největším zážitkem. 

V posledním školním týdnu plánujeme 
účast na Všeminění, které každoročně or-
ganizuje Dětský domov Vizovice v areálu 
ActivityPark Všemina a žáci soutěží s vrs-
tevníky jiných škol a dětských domovů.

V letošním školním roce naši žáci uspěli 
také ve výtvarné soutěži Okno do světa, 
kde žákyně 1. ročníku Lucie Chovančíko-
vá získala 1. místo a žákyně 5. ročníku 
Petra Gajdošíková získala 2. místo. V li-
terární soutěži Jak ke svému jménu přišlo 
– získali ocenění 2 žákyně ze 2. roční-
ku – Karolína Ježíková a  Daniela Krej-
čí, 2 žáci ze 3. ročníku –  Michal Směták  
a Adéla Tomšů, 1 žákyně ze 4. ročníku – 
Lucie Chovancová a 1 žákyně z 5. roční-
ku – Sofie Skulová. Děkujeme úspěšným 
žákům za reprezentaci školy. Na závěr 

naši žáci vystoupí s kulturním programem 
v Diakonii Vsetín.

Předposlední den školního roku se roz-
loučíme s žáky 5. ročníku, kteří všichni 
přechází do Základní školy Slušovice. 
Všichni se těšili, až opustí dveře naší 
školy, ale jakmile se přiblížil datum ukon-
čení docházky do Všeminské školy, tak 
by nejraději zůstali v naší maličké škole,  
ale bohužel budou se muset rozloučit  
se svými mladšími spolužáky i s paní uči-
telkami a zvyknout si na nové spolužáky  
a nové učitele. Chtěla bych všem páťákům 
popřát hodně úspěchů v dalším vzdělává-
ní, samé pěkné známky a hodně nových 
hodných spolužáků.

Školní rok končí, chtěla bych poděkovat 
všem pedagogickým i nepedagogickým 
pracovníkům, panu faráři Fr. Kuběnovi  
a sestře Adéle Feitové za jejich obětavou 
práci s dětmi a popřát krásnou slunnou 
dovolenou a nabrání nových sil do školní-
ho roku 2019/2020. 

Zároveň bych chtěla poděkovat vedení 
obce za spolupráci po celý školní rok, 
rodičům a vedení KRPŠ za akce, které 
pro žáky připravili a všem, kteří se školou 
spolupracovali. Děkujeme úzkému vede-
ní KRPŠ, především paní Iloně Gajdoší-
kové, která končí ve vedení KRPŠ, ale 
přesto je ochotna rodičům dále pomáhat 
při akcích. 

Mgr. Bc. Marta Korytarová
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KRPŠ
Naše milé děti,

konečně tolik očekávané sluníčkové 
léto je tady. Prázdniny si užijte, ať bude-
te kdekoliv, třeba u babičky a dědečka,  
na dovolené nebo na táboře. Jistě si 
volno a odpočinek od školy zasloužíte, 
stejně jako paní učitelky. 

Před měsícem jsme se mohli poba-
vit na procházce pohádkovým lesem  
se spoustou kouzelných bytostí od Kar-
kulky, Sultána až po Popelku. Letos  
to byla opravdu „mega“ akce. Oficiálně 
si startem prošlo přes 400 dětí a pocti-
vě plnily úkoly na 14 stanovištích. Za to 
všechno patří velké DÍKY všem, kteří po-

máhají a mají trpělivost se nejenom potit  
v huňatých kostýmech.

Po pěti letech už nebudu dál ve vedení 
těchto akcí a jsem moc ráda za ochotu 
dalších rodičů, kteří chtějí pokračovat  
v dobře započatém díle pro naše VŠE-
MINSKÉ DĚTI. 

Chci také poděkovat Mysliveckému a Ha-
sičskému spolku, obecním zastupitelům 
a všem rodinám za uplynulé roky, přede-
vším mému manželovi Rostíkovi a našim 
nejmilejším Skulíkům a Šustáčkům. 

Krásné léto Vám všem! 
Ilča Gajdošíková

Zprávy žáků
Návštěva filmového festivalu Zlín  

ve dnech 30. a 31. 5. 2019

Ve čtvrtek 30. května a v pátek 31. květ-
na jsme navštívili již 59. ročník filmového 
festivalu. K filmovému festivalu patří pro-
mítání filmů, ale také doplňující program  
pro děti. Navštívili jsme filmové představe-
ní Kouzelné zrcadlo ve čtvrtek a Tabaluga 
v pátek. 

Během filmového festivalu jsme potkali 
postavičky z večeníčku, např. Večerníčka, 
Pata a Mata, Duháčka. Prošli jsme úplně 
celý park. Pozdravili jsme se s Večerníč-
kem, něco jsme si koupili, ale také vyro-
bili. Taky jsme pronásledovali Duháčka, 
který si nás nevšiml a pozorovali jsme jak 
nemohl otevřít dveře na zámek. V parku 
jsme se také vyfotili, abychom měli něja-
kou památku. Myslím, že jsme si to všichni 
užili, aspoň já určitě. A už se budeme těšit 
zase na příští rok na další filmový festival.

Sofie Matušů a Andrea Kalivodová  
žákyně 5. ročníku

Praha 3. 5. - 5. 5. 2019

V pátek po škole nás rodiče dovezli na ná-
draží do Zlína. Tam jsme nasedli na oso-
bák a s ním jeli do Otrokovic, kde jsme 
podchodem přestoupili na rychlík, který 
jel do Prahy. Seděli jsme ve třech kupéč-
kách, ve dvou páťáci a ve třetím paní ře-
ditelka s Karin. Když jsme na Hlavním ná-
draží vystoupili, jeli jsme tramvají na hotel  
The Little Quater, kde jsem si odložili kuf-
ry. Pak naše kroky mířily opět na tramvaj, 
kterou jsme se svezli k restauraci Prašad  
na večeři. Jídlo bylo výborné. Už se stmí-
valo a my jsme přesto jeli na Petřín. Byl 
nádherně osvícený. Schodů jsme napo-
čítali asi 303. Jelikož už byla tma (asi 21 
hodin) vydali jsme se procházkou k hotelu. 
Někteří šli spát, ale většina ponocovala. 
Budíček byl o půl sedmé. V 7 hodin jsme 

šli na snídani, opět lahůdka – švédské 
stoly a mohli jsme si vybrat co jsme chtě-
li. Potom jsme jeli na prohlídku Národního 
divadla. Po návštěvě Národního divadla 
jsme pokračovali procházkou na prohlíd-
ku Národního muzea, které se otevíralo 
až v deset hodin a bylo teprve půl desáté, 
takže jsme šli na sváču do Mc´Donaldu.  
V nově opraveném muzeu jsme viděli mno-
ho exponátů, mě např. Zaujala kostra vel-
ryby. Pak jsme šli k břehu Vltavy, kde jsme 
chvilku počkali, i když nám to díky dvěma 
labutím vůbec nevadilo. Loď, kterou jsme 
pluli se jmenovala Maria. Na lodi byl výbor-
ný oběd formou rautu a vybírali jsme si co 
nám chutnalo. Během dvou hodin plavby 
začalo pokapávat, ale nám to náladu ne-
zkazilo. Poté jsme šli na Staroměstské ná-
městí, kde jsme měli rozchod a pak jsme 
přešli na Václavské náměstí na nákupy.  
S plnými batohy jsme šli na večeři, opět 
do restaurace Prašad. Pak jsme se šli 
podívat na Karlův most a nakonec jsme 
navštívili katakomby pod Staroměstskou 
radnicí. Do hotelu jsme se zase vrátili  
po deváté hodině.

V neděli ráno jsme vstávali v 7 hodin  
a v půl osmé jsme šli na snídani. Pak jsme 

přejížděli na letiště Václava Havla. Tam 
jsme prošli letištní kontrolou a viděli jsme 
několik letadel, mohli jsme zhlédnout přistá-
vání a odlétání letadel, taky jsme navštívili 
letištní hasiče a prohlédli si jejich výbavu. 

Po návštěvě letiště jsme přejeli na Vác-
lavské náměstí do Mc´Donaldu, kde jsme 
měli oběd. Nakonec jsme se šli podívat  
na Pražský hrad, kde jsme řešili hru Praž-
ského hradu – byli jsme rozděleni na sku-
piny Strážci, Umělci a Řemeslníci. Navští-
vili jsme taky Katedrálu sv Víta a prohlédli 
si kapli našeho patrona Jana Nepomuc-
kého. Z hradu jsme už pěšky šli na Ne-
rudovu ulici do našeho hotelu, kde jsme 
si vzali kufry a  tramvají a metrem jsme 
se dovlekli na nádraží, což nebylo zrovna 
nejlehčí. Karin s klukama přejeli metrem 
pro pizzu a coca-coly na cestu, abychom 
neumřeli hlady než dojedeme domů.  
Pak jsme všichni nastoupili do rychlíku  
a jeli až do Otrokovic, kde jsme přestou-
pili do osobního vlaku a dojeli do Zlína,  
kde si nás vyzvedli rodiče. Všichni jsme  
si náš společný a poslední výlet se školou 
ve Všemině užili.

Alžběta Oškerová  
žákyně 5. ročníku
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Naši úspěšní žáci Základní umělecké školy

Základní umělecká škola Zlín Štefánikova,  
patří k největším základním uměleckým 
školám v České republice. Poskytuje zá-
klady uměleckého vzdělávání ve čtyřech 
oborech: hudebním, literárně – drama-
tickém, tanečním a výtvarném. Vyučuje  
se ve Zlíně a v pobočkách Slušovice, Ští-
pa, Trnava, Vizovice, Všemina.

V pobočkách se vyučuje obor hudební: 
klavír, hudební nauka, el. klávesy, trubka, 
lesní roh, zobcová flétna, klarinet, saxo-
fon, housle, kytara, zpěv, sborový zpěv. 
Ve Všemině klavír, flétna, housle.

Žáci a učitelé se ochotně zapojují do akcí 
pořádaných městem Slušovice a okolních 
obcí: vítání dětí do života, besedy s dů-
chodci, svatby, výročí sňatků, společen-
ské akce, adventní koncerty, závěrečné 
koncerty, besedy pro mateřské školy, vy-
stoupení pro základní školy.

Žáci se také účastní soutěží.  V ústředním 
kole celostátní soutěže základních umě-
leckých škol České republiky v komorní 
hře s převahou dechových nástrojů, kte-
ré se konalo  26. – 27. 4. 2019 v Liberci,  
ve věkové kategorii  I.  získalo  DUO  
Alois Kučera – Všemina a Pavel  Jadrní-

ček – Slušovice ve hře na trubku 1. mís-
to. Jejich vyučující je Daniel Rafaj. Aby 
mohli žáci postoupit  do celostátního kola 
soutěže, museli se zúčastnit okresního, 
krajského kola této soutěže ve Slavičíně,  
Uh. Hradišti  a  získat 1. místa s postupem 
do kola celostátního. 

Alois Kučera se zúčastnil  soutěží  poprvé. 
Výuku na ZUŠ ve Slušovicích navštěvuje 
od svých šesti let.  

Po dvou letech, kdy hrál na zobcovou 
flétnu, začal se učit hrát na trubku. Hra  
na trubku je náročná a vyžaduje pravidel-
nou přípravu, fyzickou zdatnost dechu. 
Letos je mu deset let. K získání 1. mís-
ta v celostátní soutěži mu blahopřejeme  
a přejeme mu do dalších let hodně úspě-
chů. 

Alois má dvě starší sestry. Ivana a Kristýna 
se účastní dlouhodobě hudebního studia 
na ZUŠ. Věnují se hře na klavír a sólové-
mu zpěvu. Studium všech oborů na ZUŠ je 
rozděleno do II. stupňů. I. stupeň sedm let, 
II. stupeň čtyři roky. Žáci hudebního oboru 
postupují do vyšších ročníků na základě 

POUŤ FARNOSTI  
na SVATÝ HOSTÝN

Sobota, 13. července 2019

● odjezd v 6 hod. ráno ● mše 
svatá v 9 hod. ● křížová cesta  

v 11 hod. ● požehnání ve 13  hod.
● odjezd po 14. hod. ●

Přihlásit se můžete  
u paní M. Gajdošíkové 

 nejpozději do  8. července 2019.
Záloha: 150,- Kč.

Začátek bývá usměvavý...
Ivana Kučerová

Začátek bývá usměvavý...
Kristýna Kučerová

postupové zkoušky.  I. a II. skupinu ukonču-
jí slavnostním absolventským vystoupením. 
Děvčata tyto požadavky vždy úspěšně spl-
nila. Mají  za sebou také účast v soutěžích. 
V roce 2017 v Okresním kole soutěže ve hře 
na klavír získaly obě 1. místo s postupem 
do Krajského kola soutěže. V Krajském kole 
soutěže ve hře na klavír získala Kristýna  
l. místo bez postupu do dalšího kola a Iva-
na 3. místo.

V roce 2018 v Okresní  soutěži  v sólo-
vém a komorním zpěvu Kristýna získala 
2. místo. Ivana  zpívá v úspěšném  pěvec-
kém sboru Cantika při ZUŠ Morava Zlín, 
Kotěrova ul. Hudbu bude v dalších letech 
studovat na Konzervatoři v Kroměříži.  

V naší obci Všemina sourozence známe 
z jejich vystoupení na společenských 
akcí Základní  školy a obce.  V zájmu  
o hudbu jsou nástupci členů rodiny 
Kučerových, kteří mají velké zásluhy  
na existenci a  rozvoj  dechové kapely 
Všemiňanky v  její historii. Do dalších let 
jim přejeme v jejich umělecké činnosti 
mnoho úspěchů, radosti a spokojenosti.

Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce

Začátek bývá usměvavý...
Alois Kučera a Pavel Jadrníček

Pracovní příležitost ve Všemině!
Obec Všemina hledá brigádníky (studenty) nebo pracovníky na dohodu na 
údržbu obce a pomocné práce. Plat 100,- Kč na hodinu, případně dle schopností  
a samostatnosti možná domluva.

Obec Všemina hledá pracovníka do trvalého pracovního poměru na pozici  
dělník. Práce by zahrnovala běžnou letní a zimní údržbu obce, dohled na sběr-
ném dvoře, drobné opravy budov, údržba hasičské techniky atd. Platové ohod-
nocení je individuální, příspěvek na stravné samozřejmostí.

Více informaci na tel.: 608 658 321
Ing. Roman Matušů, starosta
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Nové Mikrojesle Komínek 

MAS Vizovicko a Slušovicko, o.p.s. bude 
na základě úspěšně podané projektové žá-
dosti od 1. 7. 2019 realizovat projekt Mikro-
jesle Komínek na Palackého náměstí 365 
ve Vizovicích. 

Tato bezplatná služba péče o děti od 6 
měsíců do 3 let včetně je určena pro rodi-
če (zákonné zástupce) z Vizovicka a Slu-
šovicka, kteří jsou zaměstnaní, podnikají, 
hledají si práci, rekvalifikují se nebo studu-
jí. Provoz mikrojeslí bude zajištěn pět dní  
v týdnu minimálně osm hodin denně  
i v době letních prázdnin.

Své děti můžete přihlašovat na emailu: 
zuzana.navratilova@masvas.cz. Více in-
formací a přihlášky dětí ke stažení najdete 
na www.masvas.cz. Vaše případné dotazy 
zodpovím na telefonu 774 348 953.

Těšíme se na Vás a Vaše děti :-)                                        
Mgr. Zuzana Navrátilová

MAS vizovicko a slušovicko, o.p.s. zve 
ke spolupráci neziskové organizace 

Neziskové organizace zabývající se více 
než 2 roky činností s dětmi a mládeží mo-
hou získat na 3 roky dotace na své aktivi-
ty z Operačního programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání (OP VVV) ve vyhlášené vý-
zvě „Zvyšování kvality neformálního vzdě-
lávání“ prostřednictvím MAS Vizovicko  
a Slušovicko, o.p.s., která připravuje podá-
ní projektové žádosti a nabízí partnerství 
zájemcům o zapojení do tohoto projektu. 
Více informací získáte na emailu: zuzana.
navratilova@masvas.cz  nebo na telefonu 
774 348 953. Podrobnosti o výzvě najdete 

na webové stránce: www.opvvv.msmt.cz

Mgr. Zuzana Navrátilová 

PROGRAM ROZVOJE VENKOVA

V rámci třetí výzvy v Programu rozvoje 
venkova, kterou vyhlásila MAS Vizovicko  
a Slušovicko bylo přijato celkem 12 projek-
tových žádostí. 

Ve Fichi 1 - Investice do rostlinné a živo-
čišné výroby bylo podáno 7 žádostí.

Ve Fichi 4 - Podpora investic do zaklá-
dání a rozvoje místních podniků a služeb  
a uvádění produktů na trh - nezemědělské 
činnosti bylo podáno 5 projektů.

Na základě hodnocení Výběrové komise 
rozhodl Programový výbor o podpoře 5 žá-
dostí s celkovou výši požadované dotace 
856 870  Kč. 

Do této chvíle tedy byla mezi zeměděl-
ce, podnikatele a zpracovatele působící 
na území vizovicka a slušovicka rozdě-
lena částka přesahující 6,6 mil. Kč.

Ing. Ondřej Štach

POMÁHÁME ŠKOLÁM S ČERPÁNÍM 
PROSTŘEDKŮ ZE ŠABLON II.

Před   více   než   rokem   vyzvalo   MŠMT 
ve   výzvě   Šablony   II   mateřské   a   zá-
kladní   školy (také střediska volného času, 
školní družiny a kluby) k čerpání 6 miliard 
korun. Výzva umožňuje pro účely realiza-
ce aktivit i pořízení pomůcek, mimo jiné 

například možnost pořídit hardware a digi-
tální techniku. V rámci šablony Využití ICT  
ve vzdělávání je přímo jedním z výstupů 
vedle samotné výuky také nákup mobilních 
zařízení, tj. tabletů, nebo notebooků.

Velmi často školy využívají aktivity zamě-
řené na vzdělávání pedagogů, doučování 
dětí a žáků nebo oblíbené projektové dny. 
Některé školy zvolily možnost financování 
nových zaměstnanců jako např. psycho-
loga, asistenta pedagoga či v mateřských 
školách chůvy.

MAS Vizovicko a Slušovicko poskytuje  
v této oblasti bezplatné poradenství a me-
todickou pomoc při zpracování Žádosti  
o dotaci i průběžných půlročních zprávách 
o realizaci.Poslední možnost pro podání 
žádosti je 28. 6. 2019, přičemž vyčerpáno 
je necelých 50 % alokace.

Ing. Renata Štachová

POLYTECHNIKA V MAP II. 

V rámci podpory polytechnického vzdě-
lávání v projektu Naše škola - naše ra-
dost II. jsme pořídili lis na odznáčky, tzv. 
buttonkovač, se kterým jsme se představili  
na akci Odpoledne s Mikroregionem Slušo-
vicko. Děti si vymalují předtištěný obrázek  
a za naší asistence si mohou samy vyrobit 
odznáček, magnetku nebo zrcátko. 

Školy budou mít možnost si od nás půjčit 
buttonkovač na své akce.

Bc. Alena Rasochová

Nové mikrojesle Vizovice
od 1. 7. 2019 na Palackého náměstí 365 ve Vizovicích  

ZDARMA
• individuální profesionální péče o děti v pracovní dny v době podle dohody
• malá skupina max. 4 děti v daném okamžiku – místa může sdílet více rodin
• možnost pravidelné celodenní docházky i nepravidelné jen pár hodin týdně
pro děti od 6 měsíců do 3 let včetně, jejichž rodiče jsou zaměstnaní, podnikají,
aktivně hledají práci (uchazeči o zaměstnání - ÚP), rekvalifikují se nebo studují

PŘIHLÁŠKY
na e-mail: zuzana.navratilova@masvas.cz nebo na tel. 774 348 953

Těšíme se na Vás ☺
MAS Vizovicko a Slušovicko, o.p.s. 

Více informací na www.masvas.cz, podrobnosti na: www.mikrojesle.mpsv.cz

mikrojesle

mailto:zuzana.navratilova@masvas.cz
http://www.masvas.cz/
mailto:navratilova@masvas.cz
http://www.opvvv.msmt.cz/
mailto:zuzana.navratilova@masvas.cz
http://www.masvas.cz/
http://www.mikrojesle.mpsv.cz/
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Červen – měsíc myslivosti a ochrany zvěře

Pamatuji si ještě jako malý školák, myslivostí nepolíbený, jak ka-
ždoročně místní myslivci připravovali nástěnku a hlavně výlohu 
v hospodě U Kachtíků. Vedle samotné hospody bývala masna  
a byla tam i výloha směrem k cestě. Pravidelně ji myslivci na čer-
ven vyzdobili trofejemi, vešlo se tam i pár vycpanin. Mně nejvíce 
utkvělo v paměti malé vycpané srnče, které bylo naaranžováno  
do čerstvého mechu. K té době patřila hesla a slogany typu „So-
cialistická myslivost chrání mláďata zvěře“ apod. Přešlo pár let  
a po roce 1989 se začala „budovat demokracie“ a červen jako 
měsíc myslivosti ustoupil do pozadí. Agitace již nebyla povinná  
a do obyčejných lidí byly pumpovány pojmy jako privatizace, 
demokracie, decentralizace apod. Doba ovlivnila i myslivce  
a na červen měsíc myslivosti a ochrany zvěře se sice nezapomně-
lo, ale pro veřejnost byl na okraji zájmu. 

V současné době máme také spoustu ji-
ných povinností a starostí. Nastal však 
trend retro akcí, vracení se ke starým zvy-
kům a i myslivci se znovu snaží věnovat 
osvětě v jarních měsících. Nabádáme ob-
čany k ochraně nového života v přírodě. 
Samozřejmě, není to o vyvěšování hesel 
na toto téma, ale o uvědomění si každé-
ho návštěvníka přírody, že život v příro-
dě má již po staletí svá pravidla. Zvěř je 
neustále do jisté míry člověkem omezo-
vána a přizpůsobuje se, ale své vrozené 
chování nemění. Pokud v těchto dnech  
na procházce přírodou máte s sebou vol-
ně puštěného psa a ten, ač nikdy ničemu 
neublížil, narazí v trávě na malé srnče  
a pohraje si s ním, věřte, že je odsouze-
né k zániku. I kdybyste je přenesli jinam či 
se snažili pomoci sebevíc, srna se k něm 
již nevrátí. Toulavé kočky zase spolehlivě 
vyplení hnízdo zajíčků atd. Jsou to známé 
věci a nepomůžou hesla ani reklamní spoty. Pomůže ale, pokud 
si tyto skutečnosti, každý z nás uvědomí a v tyto dny například 
psa nepustí nebo bude důsledně dbát na to, aby nad ním měl 
opravdu kontrolu a nedostal se nikam, kde by mohl čemukoliv 
živému ublížit. 

Ve dnech 11. – 13. 5. 2019 proběhla  
ve Slušovicích v Nové Sokolovně Okres-
ní chovatelská přehlídka trofejí 2019. 
Byly zde vystaveny trofeje zvěře ulove-
né v roce 2018 v okrese Zlín. Myslivce 
ze Všeminy těší, že po roční přestávce 
jsme zase dosáhli bodovým hodnocením 
na bronzovou medaili. Karel Gajdošík ml. 
dostal povolenku k lovu daňka III. věkové 
třídy ke svým padesátým narozeninám. 
17. 10. 2018 se mu podařil ulovit v oblasti 
Kršle jeho prozatím „životní daněk“. Trofej 
měla hodnotu 160,05 bodů CIC a právem 
má bronzovou medaili. Karel si svůj úlo-
vek opravdu považuje a trofej u něj bude 
mít určitě čestné místo.

Když už zde píši o trofejích zvěře, každý 
má na ně svůj názor a jejich využití může 
být různé. V současné době sleduji doma 
jedno zajímavé využití srnčí trofeje. Mám 

na zahradním domku pověšených pár starších srnčích a dan-
čích trofejí. Zřejmě větrem se mi jeden můj úlovek – srnec šes-
terák - obrátil parožím dolů. Než jsem to zjistil a sjednal nápravu, 
přetočeného srnce objevil párek lejska šedého a samička zřejmě 
zajásala, že má konečně pořádnou základnu pro stavbu hnízda. 
Říká se - proti gustu… Tak jsem jen přihlížel a dokumentoval,  
co se děje dál. Hnízdo bylo zanedlouho hotové a po pár dnech 
jsem v něm objevil pět hnědě kropenatých vajíček. V sobotu 8. 6. 
už byly dva zobáčky na světě a nyní je jich plné hnízdo a rodiče se 
mají co otáčet. Jen dodám, že lejsek šedý je stěhovavý ptáček (ka-
ždoročně odlétá až na jih afrického kontinentu) podobný vrabci a je 
velmi užitečný, neboť se živí hmyzem a kolem zahrádky lejsky rád 
vidím. Mé nadšení k hnízdu lejsků zchladila snad jen manželka, 
když k mé trofeji utrousila poznámku – konečně to k něčemu je… 

Závěrem chci pozvat spoluobčany na tradiční  
ČERVENCOVOU NOC na myslivecké chatě ve Všemině 

se skupinou KOSOVCI v sobotu 13. 7. 2019 od 20:00 hod. 
Občerstvení bude zajištěno a k jídlu přichystáme dančí guláš 

a s roční přestávkou (kvůli africkému moru) i pečeného  
divočáka se zelím a knedlíkem.

Stanislav Vala, předseda Mysliveckého spolku Všemina
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Již devátý rok nám seniorům obecní za-
stupitelstvo umožnilo zúčastnit se jedno-
denního  poznávacího zájezdu. Zájezd  
do Českomoravské Fatimy v Koclířově  
a do Litomyšle se uskutečnil ve středu  
22. května 2019. Účastníků bylo čtyřicet 
sedm, včetně pana starosty Ing. Roma-
na Matušů a pana místostarosty Ondřeje 
Kadlčáka. Organizačně vše zajistila paní 
Jana Ježíková, členka zastupitelstva obce. 
Program zájezdu a výklad k zajímavým 
místům památek, připravil pro nás průvod-
ce pan Bob Pícha z CK Rapant s r.o. 

Nejprve jsme zajeli do centra Českomo-
ravského Fatimského Apoštolátu do Koc-
lířova u Svitav, který od r. 1995 spadá pod 
římskokatolickou církev. Českomoravská 
Fatima v Koclířově je jedno z nejmladších 
poutních míst. Ihned po příjezdu jsme za-
mířili do kostela sv. Alfonse a Panny Marie 
Fatimské. Velice hezky nás zde přivítala 
Ing. Hana Frančáková, členka rady Světo-
vého apoštolátu Fatimy. Přivítal nás i zdej-
ší farář, Mons. Pavel Dokládal. Seznámi-

li nás s historií kostela. Kostel je spojen 
s budovou bývalého kláštera redemptoris-
tů a později řeholních sester sv. Františka. 
Je zasvěcen sv. Alfonsi, zakladateli řádu 
redemptoristů a velkému mariánskému 
ctiteli. Již od svého vysvěcení byla další 
patronkou kostela Panna Maria. Při zno-
vu vysvěcení celého komplexu a kostela 
a předání do užívání Fatimskému apošto-
látu v ČR, Mons. Karel Otčenášek připojil 
k Panně Marii přídomek Fatimská. 

V Jubilejním roce 2017 byla slavnostně 
otevřena kaple sv. Jana Pavla II. v boč-

Zájezd seniorů naší obce Všemina

ní kapli poutního kostela při příležitos-
ti posvěcení nového relikviáře s ostatky  
sv. Jana Pavla II. Relikviář je unikátním 
uměleckým dílem. Kostel je dějištěm všech 
velkých akcí, pořádaných v Koclířově. 
Kostel a areál slouží poutníkům. Nachá-
zejí se zde zpovědní místnosti, recepce, 
společenská místnost, přednáškový sál, 
učebna, prodejna Pastýř, která nabízí 
mnoho různých náboženských předmětů 
k zakoupení. V areálu je možné se uby-
tovat, posedět v klášterní cukrárně uvnitř 
budovy, ve středisku prostorného nádvoří, 
nebo v Restauraci Fatima. Cukrárna pro-
dává z vlastní výroby zákusky, dorty, koc-
lířské koláče, chlebíčky. Je zde výběr kávy, 
nealkoholických i alkoholických nápojů.  
Po komentované prohlídce celého areálu 
jsme si zakoupili v cukrárně nabízené dob-
roty ke svému občerstvení a chvíli poseděli 
v prostorách cukrárny.   
  
Po příjezdu do Litomyšle jsme navštívili 
restauraci Zlatá Hvězda, kde jsme po-
obědvali. Nabídka jídel byla z tradiční 

české kuchyně. Prostory restaurace byly 
zajímavé malbami s motivy nejznámějších 
zákoutí města Litomyšle. 

Druhým cílem naší cesty byla prohlídka 
zámku. Litomyšlský zámek je hlavní do-
minantou Zámeckého nádvoří i celého 
města. Je jednou z nejvýznamnějších pa-
mátek renesance u nás. 

Od roku 1962 je zámecký areál chráněn 
jako Národní kulturní památka. V roce 
1999 byl proveden zápis do seznamu 
Světového dědictví UNESKO. Renesanč-

ní zámek si v 16. století nechali posta-
vit jako své rodové sídlo Pernštejnové. 
V průběhu času se majitelé zámku měnili. 
Prohlédli jsme si zajímavé reprezentač-
ní místnosti, zámeckou kapli, hostinské 
pokoje a divadlo. Ozdobou zámku jsou 
nástěnné malby, mnoho originálních obra-
zů, české křišťálové sklo, cenné odborné 
knihy, míšenský, vídeňský, berlínský por-
celán, obrovský lustr vyrobený původně 
pro Formanův film Amadeus, který byl pak 
litomyšlskému zámku věnován. Docho-
vané barokní zámecké divadlo bylo slav-
nostně otevřeno v dubnu 1798. V divadle 
vystupovali sami členové rodu Valdštejnů 
pro zábavu svých hostů. Významnou pa-
mátkou je jednoduché zařízení pro výmě-
nu originálních dekorací a kulis, u kterých 
se zachovalo 16 obměn. Jsou používány 
dodnes. Na světě se najdou pouze tři pů-
vodní divadla tohoto typu.

Silný vítr a déšť nám zabránil v prohlídce 
historického centra města. Vydali jsme se 
tedy nazpět k domovu. Zastávka během 

cesty byla pro nás příležitostí, abychom 
se občerstvili  chutnou svačinou připrave-
nou kuchařkami naší školy, kávou a výbor-
nými zákuskami od paní Ivany Tomšů. 

Po celou dobu zájezdu vládla mezi námi 
dobrá nálada povzbuzována zpěvem  
a vzornou obsluhou s nabídkou slivovičky. 
I tento náš poznávací zájezd seniorů se 
vydařil. Poznali jsme další pro nás nezná-
má místa. Děkujeme všem, kteří nám ten-
to zájezd umožnili a také se nám věnovali. 

Mgr. Jana Tomšů, kronikářka obce
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Dne 6. února 2019 uplynulo 100 let  
od založení  Československého  červe-
ného kříže – přímého předchůdce  sou-
časného Českého červeného kříže. Ten-
to den vyslovil prezident republiky T. G. 
Masaryk souhlas se založením národní 
společnosti Červeného kříže v nové re-
publice a současně do funkce předsed-
kyně ČSČK jmenoval Alici Masarykovou. 
Ta tuto funkci  vykonávala po 20 let (1919 
– 1938). 

ČSČK realizoval široký sociální a zdra-
votní program, který se měnil s poža-
davky změn vývoje státu v jednotlivých 
obdobích: činnost ČSČK mezi dvěma 
světovými válkami, ČSČK za okupace re-
publiky, činnost ČSČK po druhé světové 
válce, ČSČK po rozdělení  Českosloven-
ska v roce 1993.

Československý červený kříž ve Zlíně byl 
založený dne 4. – 6. listopadu 1920. Prv-
ní stanovy byly přijaty 6. listopadu 1920, 
upraveny 21. května 1927. První před-
sedkyní  ČSČK byla Marie Baťová, v roce 
1927 ji vystřídal Tomáš Baťa. 1. března 
1936 se stal předsedou J. A. Baťa. V roce 
1936 měl spolek ČSČK Zlín 1577 členů.  

14. března byly přijaty 3. stanovy a ke Zlí-
nu se připojily další spolky. V září 1940 byl 
spolek protektorátem zrušen a svou čin-
nost znovu  obnovil 11. června 1945. 

Český červený kříž vznikl z ČSČK po roz-
dělení Československa v r. 1993. ČČK se 
dělí do 73 oblastních spolků, které sídlí 
většinou v okresních městech. Ty se dělí 
do místních skupin. V každém kraji je je-
den z oblastních spolků určen za tzv. po-
věřený spolek pro daný kraj. ČČK navázal 
na tradice ČSČK. Vyvíjí sociální, zdravot-
nické a humanitární aktivity ve prospěch 
našeho obyvatelstva.

První pomoc – jako osvětová a školící 
činnost a jako poskytování první pomoci 

100 let Československého a Českého červeného kříže
na akcích, dárcovství krve, humanitární 
pomoc, připravenost na katastrofy, hu-
manitární právo, pátrací služby, sociální 
činnosti, přístup k hendikepovaným, re-
kondiční pobyty – senioři, děti, dětská 
léčebna Bukovany, ediční činnost, plány 
akcí, výroční zprávy.

Československý červený kříž  -  dobrovol-
ná  společenská  organizace v naší obci 
Všemina, vznikla v roce 1955. Základnou 
pro vznik této organizace bylo zvolení sa-
maritánského náčelníka v prosinci roku  
1936 a zvolení samaritánské stráže čtyř 
členů v listopadu 1944 při sboru dobro-
volných hasičů, který byl založen roku 
1936. V organizaci pracovalo 36 členů. 
V současné době  organizace pracuje pod 
názvem Český červený kříž. Stoletá dob-
rovolná  činnost těchto organizací  je velmi 
rozsáhlá a záslužná. 

Věříme, že i v dalších letech se nadále 
bude rozvíjet  humanitární  činnost orga-
nizací Českého červeného kříže ve pro-
spěch nás všech. 

Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce

Letošní jaro jsme s ohledem na velmi deštivý květen mu-
seli odložit připomínku důležité historické události, které se 
odehrály na konci druhé světové války. Výšlap na Oškero-
vy paseky, kde se pravidelně pokloníme u památníku obětí  
2. sv. války, posouváme na letní měsíce. Akce proběhne spolu  
i s opékáním špekáčků a o termínu budeme informovat na webu 
obce a obecním rozhlasem.

Letní sezónu (měsíce červenec a srpen) se budeme věnovat pře-
devším organizaci zájezdů do termálních lázní. I letos plánujeme 
střídavě v několika termínech uspořádat turnusy do oblíbených 
termálních lázní Dunajská Streda a Podhájské na Slovensku. 

Filmové léto ve Všemině

Obec Všemina ve spolupráci s panem senátorem Ing. Tomášem 
Goláňem a Kinematografem bratří Čadíků připravují pro občany 
Všeminy filmové léto, které naváže v následujícím víkendu, tedy 
8. - 11. 8. 2019, na Všeminské oslavy. 

Promítat se bude po dobu čtyř po sobě jdoucích dnech, vždy  
od 21:30 hod. na hřišti TJ Sokol Všemina. Vstupné je zdarma. 
Polovinu nákladů hradí pan senátor Goláň a druhou polovinu 
obec. Během akce bude možnost darování dobrovolných pří-
spěvků na charitu. Přesný program bude vyvěšen v dostateč-
ném předstihu. 

K vidění budou k dispozici následující tituly: Chata na prodej, 
Hastrman, Čertí brko, Trabantem tam a zase zpátky a Po čem 
muži touží. Doufejme, že nám bude přát počasí a občané hojně 
využijí této příležitosti. Jste srdečně zváni!

Přeji všem občanům a hlavně dětem, aby si ve zdraví užili let-
ních prázdnin, odpočinkových dovolených a nabrali nové síly  
do další poloviny roku.

Ing. Roman Matušů
starosta

Prvním termínem je 29. června (Podhajské) a druhým termí-
nem 20. července (Dunajská Streda) - o dalších termínech bu-
deme informovat prostřednictvím rozhlasu a webových stránek 
obce Všemina. Kdo máte toto oblíbené letovisko rádi, neváhejte  
se přihlásit u Jany Ježíkové. 

Závěrem mi dovolte popřát Vám všem hodně sluníčka do letních 
dnů, dětem krásné prázdniny a dospělým pohodovou dovolenou, 
při které si odpočinete a načerpáte nových sil.

Jana Ježíková 
předsedkyně MO ČČK

MO Český Červený Kříž



11Všeminský zpravodaj 2/2019

Vážení spoluobčané, 

dovolte, abych vás informoval o dění naší 
jednotky za minulé čtvrtletí. Dělali jsme 
úklid a přípravu zásahového materiálu, 
strojů a vozů. Z dotací Zlínského kraje jsme 
si nechali opravit přenosnou stříkačku PS 
12. V dubnu nás povolali k výjezdu hořící 
meze u kurtů. SMS přišla kolem poledne. 

Chci poděkovat všem, kteří se mohli uvol-
nit z práce a být ku pomoci. Nechyběli 
jsme ani u akce „Ukliďme Česko“. Firma 
PARTR nám umožnila v dílně vyměnit 

Zásahová jednotka
olej, promazat podvozek a udělat údržbu  
na cisterně.

V květnu se naší obci prohnala velká 
voda. Obecní úřad informoval o průtoku  
a krizové situaci v naši obci. Do večerních 
hodin, jsme pomáhali občanům. Z dotací 
Zlínského kraje jsme zakoupili majákovou 
rampu, kterou jsme již zabudovali na hasič-
skou cisternu. Děkujeme Obecnímu úřadu 
Všemina, Zlínskému kraji a všem, kteří 
nám pomohli tuto dotaci získat.

Firma Greiner, nás požádala o dozor na 

dětském dni, který se konal na Bílé Hlíně.

V obci se pořádal pohádkový les. Na závěr 
této akce jsme mohli díky hasičské cisterně 
udělat dětem pěnu. Byla to zkušební akce, 
kterou musíme ještě vylepšit. V minulém 
týdnu se čistily kanály od školy po hřbitov. 

Začíná nám období tropických veder. Chtěl 
bych požádat občany, aby byli opatrní 
s otevřeným ohněm (táboráky). 

Za JSDHO Všemina 
Alois Gargulák

V říjnu 2018 požádala obec Všemina 
o dotace v rámci dotačního programu 
RP12-19 vyhlášeného Zlínským krajem 
pro obecní jednotky dobrovolných hasičů. 
Naše žádost byla úspěšná. Cílem progra-
mu je zvýšení akceschopnosti jednotky 

Zvýšení akceschopnosti jednotky požární ochrany obce Všemina
požární ochrany. Předmětem nákupu se 
stalo především vybavení, které jednotce 
napomáhá při zásazích pro nás nejběž-
nějších. To jsou především zaplavené 
sklepy při přívalových deštích, popadané 
stromy přes komunikaci či jinak ohrožují-
cí dřeviny a drobné požáry. 

Jednotka je nyní vybavena novým plo-
voucím čerpadlem, motorovým kalovým 
čerpadlem, elektrickým kalovým čerpa-
dlem, elektrocentrálou s vyšším stupněm 
krytím IP54, motorovou pilou a vozidlo-
vou vysílačkou pro cisternu. 

Cisterna je vybavena i novým výstražným 
světlem modré barvy a pro zasahující ha-
siče byly zakoupeny 4 ks nových zásaho-
vých oděvů včetně obuvi a rukavic. 

V rámci dotace prošla opravou i stará, 
již téměř vyřazená, stříkačka PS12. Jed-

ná se o vybavení, které je dobré mít při-
pravené k zásahu, ale úplně nejlepší je,  
nikdy ho nepotřebovat.

Celková částka za pořízení vybavení by se 
měla pohybovat okolo 390 000,- Kč a Zlín-
ský kraj na ni přispívá částkou 250 000,- Kč. 

Děkujeme Zlínskému kraji za podporu, 
bez které by se jen těžko zajišťovaly fi-
nanční prostředky. 

Hasičům přejeme, aby jim vybavení dob-
ře sloužilo, dobře se jim s ním pracovalo  
a v případě nouze pomohlo veřejnosti 
v těžkých chvílích.

Ing. Roman Matušů 
starosta

V úterý, 11. června, již podruhé podpořili svou demonstrací oby-
vatelé Všeminy iniciativu spolku Milion chvilek pro demokracii, 
jehož hlavním cílem je podpora a kultivace demokratické kultury, 
občanské angažovanosti a veřejné diskuse v České republice. 

Vlna celorepublikových protestů, které nejsou vázány na žádnou 
aktivistickou skupinu, politickou stranu, univerzitu či podnikatel-
ské struktury, vyjadřuje nesouhlas s tím, aby byl premiérem Čes-
ké republiky trestně stíhaný agent StB Andrej Babiš. 

Vážnost situace umocňuje mj. i jeho vytrvalá snaha ovlivňovat 
objektivní vyšetření dotačních podvodů. Navzdory pomluvám  
je účast demonstrantů zcela dobrovolná a není nikým placená. 
Proti premiéru Babišovi, který patřil mezi mocenské elity totalitní-
ho Československa, pochybně nabyl svůj majetek a nyní zastává 
populistickou politiku, demonstruje čím dál víc lidí, na které dolé-
hají i jeho korupční aféry. 

Není nám lhostejná budoucnost!

Ze strany demonstrantů v žádném případě nejde o zpochybňo-
vání výsledků voleb, ale o činy, minulost a smýšlení osoby Andre-
je Babiše, který zastává pozici jednoho z nejvyššího ústavních 
činitelů ČR. 

Dnes již není pochyb, že Andrej Babiš poškozuje Českou republi-
ku a svým jednáním ohrožuje i její budoucnost, tedy budoucnost 
nás všech.

Vlastimil Kolařík
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Činnost Sokola v uplynulém období

Vážení spoluobčané,

prázdniny a čas dovolených je opět tady.  
I náš Sokol čeká menší fotbalová pře-
stávka, než se zase v srpnu vše rozeběh-
ne nanovo. Uplynulá sezóna byla jako  
na houpačce. Výsledkově už jsme jistě 
zažili lepší, ale zejména početná marod-
ka u mužstva mužů dala všem zbývajícím 
hráčům zabrat. Bohužel se projevilo velké 
množství zápasů a slabší účast na trénin-
cích, která se se projevila ve velké počtu 
menších i větších zranění. V půlce jara byl 
téměř nadlidský výkon poskládat komplet-
ní 11 a dva zápasy se dokonce odehrály 
v menším než základním počtu hráčů. 

Na konci jarní části se situace zlepšila  
a poslední zápasy se odehrály bez problé-
mů. U žáků s počtem hráčů nikdy problém 
nebyl a jejich jarní forma udělala radost 
nám všem. Opory, které hrají střídavě  
za Slušovice a Všeminu tvořily kostru 
týmu, který dokázal odehrát spoustu vy-
dařených utkání. Bohužel starší ročníky už 
po sezóně budou náležet do dorostenecké 
kategorie, a ještě není zcela rozhodnuto,  
které mládežnické družstvo se do další 
sezóny podaří sestavit. Je zřejmé, že se 
musíme snažit tuto kategorii maximálně 
podporovat a začít od ní budovat základy 
pro další fungování fotbalu u nás. 

Rád bych touto cestou poděkoval všem 
trenérům, hráčům a obci i firmě LADOS  
za poskytnutí vozidel pro dopravu. 

Muži - IV. třída, skupina A                                                                                                      Žáci - OP, skupina A

Kolo Datum Čas Utkání Výsledek Kolo Datum Čas Utkání Výsledek

15. neděle 24. 3. 15:00 Všemina - Kudlov 4:1

16. neděle 31. 3. 12:00 Lužkovice B - Všemina 4:0

17. neděle 7. 4. 15:30 Všemina - Louky B 1:2 13. sobota 6. 4. 15:30 Všemina - Tečovice 0:8

18. neděle 14. 4. 15:30 Provodov B - Všemina 0:1 14. neděle 14. 4. 13:00 Provodov - Všemina 2:4

19. sobota 20. 4. 16:00 Fryšták B - Všemina 6:0 15. čtvrtek 18. 4. 14:00 Štípa - Všemina 6:4

20. neděle 28. 4. 16:00 Všemina - Trnava 2:3 p 16. neděle 28. 4. 13:30 Všemina - Mysločovice 2:0

21. neděle 5. 5. 16:30 Lhota - Všemina 1:0 17. středa 1. 5. 10:30 Trnava - Všemina 0:6

22. sobota 11. 5. 16:30 Všemina - Neubuz 1:2 18. čtvrtek 23. 5. 16:30 Všemina - Mladcová 4:3 p

23. neděle 19. 5. 17:00 Zádveřice - Všemina 5:0 19. středa 8. 5. 14:00 Lípa - Všemina 2:8

24. neděle 26. 5. 17:00 Všemina - Racková 1:0 20. neděle 26. 5. 10:30 Kašava - Všemina 3:2

25. neděle 2. 6. 17:00 Komárov - Všemina 1:2 21. sobota 1. 6. 14:30 Fryšták - Všemina 6:1

26. neděle 9. 6. 17:00 Všemina - Hřivínův Újezd 1:2 p 22. sobota 8. 6. 17:00 Všemina - Příluky 1:8

14. neděle 16. 6. 17:00 Veselá B - Všemina 9:1 12. neděle 16. 6. 15:00 Březnice - Všemina 7:0

I nadále jsou aktivní i naše další oddíly. 
Volejbalový oddíl se po úspěšné zimní pří-
pravě v Liptalské tělocvičně vrátil na farní 
hřiště, kde se zájemci scházejí vždy v úterý 
v 19:00. V červenci se podle zájmu možná 
uskuteční volejbalový turnaj. 

Turisté za sebou mají několik podařených 
výšlapů a první polovinu roku tradičně 
uzavře pochod OKOLO Všeminy, který 
bude v sobotu 29. 6. 2019. Start i cíl bude  
na hřišti. Novinkou je trasa i pro nejmenší 
děti. Budeme rádi, když se výšlapu zúčast-
níte, nebo když si zajdete navečer zazpívat 
k táboráku písničky s kytarou.

V neposlední řadě chci zmínit i oddíl stol-
ního tenisu, který pravidelně trénuje v sále 
na hřišti. Jejich největší akci v uplynulém 
období byl určitě turnaj Memoriál Františ-
ka Matůška. Na tento turnaj se přihlásilo  
25 hráčů všech věkových kategorii. Z ohla-
sů a účasti můžeme považovat tento turnaj 
za velmi podařený a věříme, že se jedná 
o začátek nové tradice. Herně i organi-
začně byl turnaj na velmi vysoké úrovni.  
Za organizaci patří dík Michalu Chovanco-
vi. Rodině Matůškové patří dík za sponzor-
ské dary i podporu celé akce. Hospůdce  
U Fojtů (Břeťovi) patří dík za poskytnutí 
prostor a všem hráčům díky za účast.

V květnu se i přes špatnou předpověď po-
časí uskutečnila tradiční taneční zábava 
s kapelou Kosovci. V červnu pak proběhl 
pro zájemce zájezd do Jeseníků na Dlouhé 

stráně (přečerpávací elektrárna) a násled-
ně jsme zavítali do pivovaru Holba. 

Vyvrcholením léta budou již tradičně 
Všeminské slavnosti, které letos vyšly 
na 3. srpna, kdy si budeme moci  
od 14:00 hod. na hřišti užít bohatý program 
pro všechny generace.

Dovolte mi abych Vám jménem Sokola po-
přál pevné zdraví, klidné prázdniny a slu-
nečnou dovolenou. Věřím, že se na někte-
ré z akcí, které pro vás pořádáme uvidíme. 

Lukáš Turna, předseda TJ

START  

12:00 – 14:00 

         NA HŘIŠTI 

TJ SOKOL VŠEMINA z.s. – oddíl turistů Vás zve na turistický pochod 
 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ú 
 

• Trasa A (16 km čas  cca 5 hod):  
KANADA – PAPRADNÁ – HRANICE – OŠKEROVY PASEKY  

• Trasa B (8 km  čas cca 2:30 hod) 
• OŠKEROVY PASEKY - SYRÁKOV ROZCESTÍ 
• Trasa C  (4 km  1:15 hod) TRASA ZA POKLADEM PRO DĚTI !!!  
• OD 17:00 SI MŮŽETE POSLECHNOU I ZAZPÍVAT TRAMPSKÉ, LIDOVÉ 

A COUNTRY PÍSNIČKY PŘI KYTAŘE U TÁBORÁKU. 
 

POZOR: Pořadatel výslovně upozorňuje všechny účastníky, že účast je na VLASTNÍ NEBEZPEČÍ. Pořadatel za účastníky nepřebírá žádnou 
odpovědnost.  Nezletilá mládež se může účastnit pouze v doprovodu odpovědné dospělé osoby. 

 

4. 
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Obec Všemina, TJ Sokol Všemina a SDH Všemina 
Vás srdečně zvou na

Sobota
3. 8.
2019

Začínáme 

ve 14:00 hodin

na hřišti T
J!

Jedná se o veřejnou akci, která může být dokumentována a tyto fotogra e či videa mohou být zveřejněny.

Hlavní partneři akce:

HASIČI

VŠEMINA

Na co se můžete těšit?

VŠEMINSKÉ 
SLAVNOSTI

● Čeká Vás jedinečná bublinová show ● Tradiční pěnová party (doporučujeme vzít pro děti 
náhradní oblečení a ručníky) ● Můžete si prohlédnout ptactvo ze záchranného centra Hošťálková 
● Okouzlí Vás úžasné divadlo fyziky ● Dech beroucí show slackline expertů, kteří předvedou 

akrobacii na laně ● Atraktivní projekční střelnice ● Divácky oblíbený útok mladých hasičů 
a přehlídka techniky ● Na své si přijdou i fanoušci historických amerických vozů ● Ani tentokrát 

nebude chybět nálet letadla s bonbony ● Bonusem bude noční překvapení! 
● Hudební doprovod: DJ LaDík / od 20 hodin hraje skupina KOSOVCI ● Atrakce pro děti 

od 0 do 99 let: skákací hrad, pískohraní, malování na obličej, dětská diskotéka, kolotoče, 
trampolíny... ● Velký výběr piv ● Bohaté občerstvení zajištěno! ● Změna programu vyhrazena. 

VŠEMINA
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8. 8.
9. 8.

10. 8.
10. 8.
11. 8.

Chata na prodej
Hastrman
Čertí brko
Trabantem tam a zase zpátky
Po čem muži touží

Všemina 

Začínáme ve 21:30 hod. na hřišti TJ Sokol Všemina.
Trabantem tam a zase zpátky začíná 20 minut po fi lmu Čertí brko.

Vstupné je dobrovolné a je věnováno na charitativní účely. 
Od roku 1998 podporuje nadace Pomozte dětem, Kapka naděje, 

Archa Chantal, Akce Cihla, Masarykův onkologický ústav, 
občanské sdružení Dar života a Konto BARIÉRY.

Filmové léto ve Všemině podpořil Tomáš Goláň, 
senátor Parlamentu České republiky.

Změna programu vyhrazena.


